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Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László úrnak
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

A Házszabály 91 . § alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok feltenni Dr. Fazekas Sándor
vidékfejlesztési miniszter úrhoz:

„Mit tesz az EU soros elnökeként a Kormány a parlagfű okozta allergia miatt bekövetkező
életminőség romlás megelőzéséért?”

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A környezet, az egészség, a testi-lelki jóllét, az életmin őség és a gazdaság között összefüggések
összetett rendszert alkotnak . A bennünket körülvev ő természeti környezet állapota, alapvet ően hat
egészségünkre, mely nyilvánvaló befolyással van testi-lelki jóllétünkre . A minket körülvevő épített
és természeti környezet állapota, valamint egészségi állapotunk alapvet ően határozza meg
életminőségünket . Az egyének pozitív életmin őségének, jóllétének meghatározó szerepe van
gazdasági teljesít őképességükre is, mely végső soron hatással bír a nemzetgazdaságra is .

Az allergiás megbetegedések napjainkra népegészségügyi problémává váltak . Az egyes felmérések
szerint a magyar lakosság közel negyede vallja azt, hogy volt már valamilyen allergiás tünete
életében. Ez előrejelzések szerint 2020-ra a népesség csaknem 50%-át sújtja majd az allergia . A
leggyakoribb allergiafajta a nyálkahártya-irritációt okozó rhinitis allergica, amit például a pollen i s
kiválthat. Ez az allergia gátolja a betegeket a munkában, a tanulásban, a pihenésben, jelentős
életminőség-romlást okoz, és nem utolsó sorban óriási költséggel jár mind a betegeket, mind a z
egészségügyi ellátórendszert tekintve . Az egy parlagfű-szezonra jutó gyógyszer- és járóbeteg-
ellátási költség évente több milliárd forintot tesz ki .

Figyelemmel arra, hogy a parlagfű pollenjének koncentrációja az elmúlt évtizedekben jelentősen
megnőtt a levegőben a probléma megoldása érdekében, napjainkban egyszerre szükséges kiemelt
figyelmet fordítani mind a megelőző , egészségmegőrző , mind betegséget kezelő, gyógyító
folyamatokra.

A megelőzés területén kiemelten fontos lehet a nemzetközi és hazai együttm űködések fokozása ; a
kormányzat, az egyes politikai erők és a civil szféra összefogásának er ősítése; elkötelezettség a
jelen helyzet megváltoztatására egy hosszabb távú stratégia mentén ; konszenzuson nyugv ó
intézkedési terv kidolgozása; megfelelő környezeti és egészségnevelési programok kialakítása ;
átlátható és felelős intézményrendszer létrehozása, valamint megfelelő finanszírozás biztosítása .



Mindezekre figyelemmel kérdezem Miniszter Urat :

1. Az EU soros elnökeként tervezi-e a magyar kormány egy parlagfű-mentes Európa

stratégiának a kezdeményezését, kidolgozását?
2. Figyelemmel a parlagfű-allergia-környezet-egészség-gazdaság kérdésének összetettségére,

milyen módon tervezi a Kormány az ügy hatékony menedzselését?
3. Hogyan halad az átfogó nemzeti parlagfű-mentes stratégia kidolgozása?
4. Hol tart az a két EU tender, melyet a parlagfű elleni küzdelem témájában készítettek el ő

többek között a kaposvári és a debreceni egyetemek, valamint az MTA Növényvédelm i

Kutatóintézete közreműködésével?
5. Lesz-e folytatása a parlagfű-mentes ház programnak ?
6. Milyen szerepet szán a Kormány a közmunka programnak a parlagfű elleni küzdelemben?

7. Milyen módon kívánja fokozni a Kormány a parlagfű elleni küzdelemben részt vevő
intézményrendszere működésének az átláthatóságát és a hatékonyságát?

8. Milyen programokra és intézkedésekre, továbbá milyen módon tervezi felhasználni a
Kormány a „Parlagfű elleni közérdekű védekezés végrehajtásának támogatása”
előirányzaton lév ő 1 183,9 millió forint támogatást ?

9. Támogatja-e a Kormány egy komplex nemzeti egészségvédelmi szűrőprogram részeként az
allergia szűrőprogram elindítását?

Várom megtisztelő válaszait !

Budapest, 2011 . február 23 .

tej '
Dr. Olá~i Lajds

országgyűlési képviselő
MSZP
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